
Zápisnica 
 

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo                           

a vzdelávanie zo dňa 26.augusta 2020 

 

Miesto zasadnutia: Mestský úrad v Nitre 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Ospravedlnení: 1 

Neospravedlnení: 2 

Prizvaní / hostia: PaedDr. Mária Orságová 

 

Program:    
1.Otvorenie 

2. Plnenie uznesenia č.14/2020 - KMŠaV zo zasadnutia 22.7.2020 

3. Informácia o pripravenosti školského roka 2020/2021  

4. Informácia o pripravenosti Materskej školy Dobšinského na otvorenie v novom školskom  

    roku, materiálne vybavenie, dopravná situácia, bezpečný priechod pre chodcov, personálne  

    obsadenie, počty žiakov 

5. Stanoviská k materiálom predkladaným na rokovanie mestskej rady a mestského 

    zastupiteľstva (informatívna správa o zápise do MŠ) 

6. Rôzne  

7. Záver 

 

Zasadnutie komisie viedol: Ing. Miloslav Hatala  – predseda komisie 

 

Priebeh zasadnutia: 

 

K bodu 1/ 

Otvorenie 

Predseda komisie Ing. Miloslav Hatala otvoril zasadnutie Komisie Mestského zastupiteľstva 

v Nitre  pre mládež, školstvo a vzdelávanie (ďalej len „komisie“). Privítal prítomných na 

zasadnutí, oboznámil ich návrhom s programu –  nikto z členov nemal námietky. 

 

K bodu 2/ 

Plnenie uznesenia č. 14/2020 – KMŠaV zo zasadnutia  22.7.2020 

 

Uznesenie č.14/2020 – KMŠaV. 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                            

p r e r o k o v a l a  prezentáciu projektu Športové centrum pre základné školy, uznesením 

č.14/2020 – KMŠaV ju  b e r i e   n a v e d o m i e, podporuje zámer vytvoriť Centrum športu 

pri základných školách v Nitre, zároveň žiada referentov športu OŠMaŠ predložiť podrobnú 

informáciu o financovaní projektu s presne vyčíslenými nákladmi a účasťou základných škôl 

v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry. 

 

Plnenie uznesenia (vyjadrenie poskytnuté OŠMaŠ – šport): 

V prípade podpory projektu je financovanie na rok 2020 zabezpečené v rozpočte mesta 

v rozpočtovej položke 637 004 Projekt Športové centrum pri ZŠ vo výške 14.000,- Eur. 

V návrhu rozpočtu Mesta Nitra na rok 2021 bude schvaľovaná položka Športové centrum pri 

ZŠ vo výške 40.000,- MZ . 



Ambasádori športu v iných mestách pracujú spravidla 20 hod. týždenne, buď na základe 

pracovnej zmluvy so ZŠ, Mestom, na základe  živnosti a pod.   

Ambasádor športových aktivít (korčuliarske kurzy + školský klub) 800 €/mesiac ( super hrubá 

mzda = náklad zamestnávateľa) – 20 h/mesiac - t.j. ročné náklady na 4 ambasádorov 

predstavujú 38 400 €. Zvyšná časť rozpočtu je určená na krytie prípadných nákladov 

spojených s dopravou detí na zimný štadión.  

Cieľom projektu je úplné finančné odbremenenie rodičov detí pri absolvovaní korčuliarskych 

kurzov.  

Horeuvedený model je momentálne aplikovaný v Trenčíne, avšak je možné ho upravovať 

(reguláciou počtu hodín a pod.) na podmienky nášho mesta.  

Predbežný záujem o Športové centrum prejavili nasledovné školy: ZŠ Beethovenova, ZŠ 

Cabajská, ZŠ Fatranská, ZŠ Nábrežie mládeže, ZŠ Tulipánová, ZŠ Na Hôrke. 

 

Uznesenie je splnené. 

 

PaedDr. Orságová – uviedla, že na MsZ dňa 10.9.2020 bude predkladať materiál s návrhom 

podpísania memoranda medzi Mestom Nitra a SZĹH o realizácii projektu Športové centrum 

pri základných školách. 

 

 

K bodu 3/ 

Informácia o pripravenosti školského roka 2020/2021 

PaedDr. Orságová - informovala o pripravenosti nového školského roka. Školský rok 

2020/2021 sa začne 2.septembra 2020, školská dochádzka bude povinná pre všetkých žiakov 

s dodržiavaním prísnych hygienických opatrení. MŠVVaŠ SR vydalo Manuál opatrení pre 

školy a školské zariadenia, v ktorom určuje podmienky nástupu do školy po školských 

prázdninách i postup školy v prípade výskytu koronavírusu formou tzv. semaforu - obsahuje 

pokyny a postup v zelenej fáze (bez nákazy), v oranžovej fáze (nakazený 1 žiak alebo 1 

zamestnanec  školy) a v červenej fáze (nakazení 2 a viac žiakov alebo 2 a viac zamestnancov 

školy). Základné školy si mali pripraviť tzv. krízový plán do 25.9., materské školy do 31.8. 

Do základných škôl by malo podľa zápisu nastúpiť 776 žiakov do 41 prváckych tried, presné 

počty žiakov v jednotlivých triedach a školách budú známe po 15.9.2020. Riaditelia škôl sa 

pripravili na otvorenie školského roka v súlade s pokynmi ministerstva a budú sa v prípade 

potreby riadiť pokynmi regionálneho úradu verejného zdravotníctva.  

Dezinfekčné prostriedky sú zabezpečené, ešte treba doplniť jednorazové utierky. Náklady na 

dezinfekciu  vychádzajú na 1 žiaka ZŠ približne 4 €. Podľa vyjadrenia ministra školstva by 

malo ministerstvo prospieť na nákup dezinfekčných ochranných prostriedkov školám podľa 

počtu žiakov vo výške – malé školy maximálne 600 €, veľké školy maximálne 3 000 € 

(informácia z 19.8.2020).  

 

RNDr. Rácová – informovala sa, kto bude testovať školy. 

Mgr. Šillerová – podotkla, že zodpovednosťou zákonného zástupcu je kontaktovať pediatra. 

Ing. Králová, PhD. – uviedla, že v súčasnosti je problém kontaktovať odberné miesto. 

RNDr. Rácová – navrhla, že by to mal riešiť krízový štáb Mesta. 

Mgr. Špoták – prisľúbil zaoberať sa týmto problémom na zasadnutí krízového štábu. 

 



Komisia  Mestského  zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo  a   vzdelávanie                       

p r e r o k o v a l a  Informáciu o pripravenosti školského roka 2020/2021 a  uznesením         

č. 20/2020 – KMŠaV  ju  b e r i e   n a   v e d o m i e.  

 

 

K bodu č.4/ 

Informácia o pripravenosti Materskej školy Dobšinského na otvorenie v novom 

školskom roku, materiálne vybavenie, dopravná situácia, bezpečný priechod pre 

chodcov, personálne  obsadenie, počty žiakov 

PaedDr. Orságová – informovala o situácii pred otvorením novej materskej školy na 

Dobšinského ulici. Materská škola je zariadená, bolo vybratých 11 učiteliek a na prípravu 

otvorenia školy bola poverená pani riaditeľka z inej materskej školy, potom sa vyhlási 

výberové konanie. Podotkla, že prišlo 280 žiadostí na miesto učiteľky materskej školy, výber 

bol náročný - vyberali učiteľky kreatívne, nakoľko táto materská škola bude zameraná na 

kreativitu. Vybraté učiteľky nastúpili už 17.8.2020. Vyberali sa aj nepedagogické 

zamestnankyne – upratovačky a kuchárky. Máme nahlásené deti, ale oficiálny zápis sa 

uskutoční až po zápise materskej školy do siete škôl a školských zariadení MŠVVaŠ SR. 

Čakáme na kolaudačné rozhodnutie, stanovisko RÚVZ v Nitre – do piatka 28.8. sa to pošle na 

ministerstvo a podľa dohody by nám malo čo najskôr poslať rozhodnutie o zaradení do siete. 

Ak by sme to nestihli do začiatku školského roka, Mesto by prišlo o veľa finančných 

prostriedkov ako príspevky na dieťa v materskej škole. 

RNDr. Rácová – informovala sa, čo spôsobilo, že tento proces postál? 

Mgr. Špoták – uviedol, že investičné oddelenie. 

Ing. Hatala – podotkol, že je tam problém prístupu do materskej školy – bude problém sa 

odtiaľ zaradiť do premávky a chýba tam priechod pre chodcov. 

RNDr. Rácová – informovala sa, či bola podaná žiadosť o zriadenie priechodu. 

PaedDr. Orságová – zdôraznila, že upozorňovala na tento problém dlhšiu dobu. 

Mgr. Špoták – vysvetlil, že zlyháva komunikácia medzi odbormi, nikto to neriešil doteraz, ale 

už sa to začalo riešiť – cez Hospodársku ulicu (objasňoval predpokladanú dopravnú situáciu). 

PaedDr. Orságová – podotkla, že pokiaľ nebude vybudovaný zjazd na Chrenovú, bude 

problém. Na stretnutí sa hovorilo, že bude doprava regulovaná. 

 

Komisia  Mestského  zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo  a   vzdelávanie                       

p r e r o k o v a l a  Informáciu o pripravenosti Materskej školy Dobšinského na otvorenie v 

novom školskom roku, materiálne vybavenie, dopravná situácia, bezpečný priechod pre 

chodcov, personálne  obsadenie,   počty žiakov a  uznesením  č. 21/2020 – KMŠaV               

ju   b e r i e    n a   v e d o m i e.  

 

 

K bodu 5/ 

Stanoviská k materiálom predkladaným na rokovanie mestskej rady a mestského     

zastupiteľstva  

 

Informatívna správa o počte prijatých a neprijatých detí  na predprimárne vzdelávanie 

do materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry pre školský rok 

2020/2021.  
PaedDr. Orságová – predložila komisii na prerokovanie informatívnu správu o zápise do 

materských škôl – Príloha č.1. Informovala, že práve dnes prišlo z ministerstva školstva 

rozhodnutie o zaradení Materskej školy Na Hôrke do siete škôl a školských zariadení SR. 

 



Komisia prijala k predloženému materiálu uznesenie: 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  Informatívnu správu o počte prijatých a neprijatých detí  na predprimárne 

vzdelávanie do materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry pre školský rok 

2020/2021 a uznesením č.22/2019 – KMŠaV  o d p o r ú č a   Mestskému zastupiteľstvu  

v Nitre   s c h v á l i ť  Informatívnu správu o počte prijatých a neprijatých detí  na 

predprimárne vzdelávanie do materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry pre 

školský rok 2020/2021. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 9,   proti: 0,   zdržal sa: 0  

 

 

K bodu 6/ 

Rôzne 

 

1. PaedDr. Orságová – informovala o plnení opatrení na základe kontroly ÚHK v Centre 

zdravia Párovské Háje. Toto zariadenie plní funkciu školy v prírode pre materské školy 

v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta. Kontrola uložila OŠMaŠ dať prevádzku a činnosť centra 

zdravia do súladu s legislatívou. Uviedla, že legislatíva neumožňuje obci zriadiť školu 

v prírode a na základe toho, že materské školy toto zariadenie vo veľkej miere využívali a aj 

rodičia detí prejavovali spokojnosť, tak navrhuje OŠMaŠ takéto alternatívy: 

1. zriadiť v budove centra novú materskú školu, čo by však bolo veľmi finančne nákladné 

alebo  

2. zaradiť Centrum zdravia Párovské Háje ako elokované pracovisko Centra voľného času, 

Štefánikova trieda 63, Nitra.   

Požiadala komisiu o stanovisko a podporu niektorého návrhu. 

Mgr. Špoták – podotkol, že v popoludňajších hodinách by tam mohla byť krúžková činnosť 

pre deti z Párovských Hájov. 

RNDr. Rácová – vyzdvihla nápad vytvoriť tam elokované pracovisko CVČ alebo by tam 

mohlo byť aj elokované pracovisko materskej školy. 

PaedDr. Orságová – uviedla, že aj nad touto alternatívou uvažovali, ale materská škola nemá 

právnu subjektivitu, tak nemôže mať elokované pracovisko. 

R. Plevková – uviedla, že materským školám toto zariadenie veľmi vyhovovalo a prestali 

chodiť do predražených škôl v prírode. 

Mgr. Šilllerová – podotkla, že by nebolo vhodné, keby tam mali malé deti veci a popoludní by 

prišli tam deti na krúžok. 

Ing. Hatala – podporil druhú alternatívu a skôr dáva prednosť materskej škole ako krúžkom, 

navrhol vedúcej OŠMaŠ, aby túto alternatívu viac rozpracovala. 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  navrhnuté opatrenia  na riešenie Centra zdravia Párovské Háje v zmysle 

výsledku kontroly ÚHK  a uznesením č.23/2019 – KMŠaV  o d p o r ú č a   Mestskému 

zastupiteľstvu  v Nitre   z  r i a d i ť  Centrum zdravia Párovské Háje ako elokované 

pracovisko Centra voľného času, Štefánikova trieda 63, Nitra.    

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 9,   proti: 0,   zdržal sa: 0  

 

2. PhDr. Laurinec Šmehilová, PhD. – informovala o tom, že na základe schváleného 

uznesenia mestského zastupiteľstva - vyčleniť financie na asistenta učiteľa pre deti 

s diagnózou diabetes mellitus - nebolo toto uznesenie splnené a prenesené do návrhu 

rozpočtového opatrenia. Upozornila na to a rázne žiadala o vyčlenenie financií na asistenta 



učiteľa zvlášť (nie z preplatkov zo sociálnej poisťovne, ako argumentoval Ing. Daniš) a to pre 

Základnú školu, Škultétyho 1, Nitra a Základnú školu, Fatranská 14, Nitra. Súčasne žiadala 

vyčleniť  aj financie pre materiálno-technické vybavenie pre Základnú školu, Topoľová 8, 

Nitra pre integráciu detí s aspergerovým syndrómom a deti s autizmom. ZŠ Topoľová 

požaduje sumu 6 000 €. V ZŠ Škultétyho sú 3 deti s diabetes mellitus a v ZŠ  Fatranská  je 5 

detí s diabetes mellitus. Podľa legislatívy učiteľ nemôže poskytovať zdravotnú starostlivosť 

pre týchto žiakov (meranie hladiny cukru, podávanie inzulínu, dohľad nad stravovaním 

a pod.). Tieto deti sú mentálne zdravé a patria do bežnej školy. Náklady na 1 asistenta učiteľa, 

ktorý by sa venoval týmto deťom sú 1 016 € na mesiac aj s odvodmi – do konca kalendárneho 

roka 2020 – x 4 mesiace je to 4 064 € a na dvoch asistentov – dve školy -  je to do konca roka 

2020 8 128 €. Primátor prisľúbil dopracovanie návrhu rozpočtového opatrenia a preto mestská 

rada na jej návrh materiál rozpočtové opatrenie len prerokovala s tým, že sa dopracuje o 

spomenuté položky.  PhDr. Laurinec Šmehilová, PhD. požiadala, aby aj komisia navrhla 

zafinancovanie týchto projektov z rozpočtu Mesta. 

Ing. Králová, PhD. – informovala sa, ako to majú riešené iné mestá, či na Slovensku existuje 

takáto škola a zobrali by sme si príklad.  

PhDr. Laurinec Šmehilová, PhD. – uviedla, že to riešia zamestnaním zdravotnej sestry. 

Mgr. Šillerová – upozornila, že pri asistentoch učiteľa je ten problém, že asistent učiteľa je len 

na dopoludňajšie vyučovanie, popoludní v školskom klube detí už nie je. Takéto dieťa má aj 

problémy sociálne, lebo je vylučované z kolektívu – nechcú ho brávať do kina, na výlety, do 

školy v prírode, ale to majú aj iné deti so zdravotným znevýhodnením. 

RNDr. Rácová – podotkla, že sa toto dá riešiť zdravotným kurzom učiteľa. 

 

Komisia prijala k tomuto návrhu uznesenie: 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a problematiku vzdelávania detí s diabetes mellitus v Základnej škole, 

Škultétyho 1, Nitra a v Základnej škole, Fatranská 14, Nitra a uznesením č.24/2019 – 

KMŠaV   o d p o r ú č a   Mestskému zastupiteľstvu  v Nitre  vyčleniť finančné prostriedky 

na asistentov učiteľa na integráciu žiakov s touto diagnózou.  

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 9,   proti: 0,   zdržal sa: 0  

 

3. Mgr. Šillerová – informovala, že sa na ňu obrátili z cirkevného centra voľného času 

s problémom, že boli odmietnutí vykonávať krúžkovú činnosť v materských školách, ktorých 

zriaďovateľom je Mesto.  

PaedDr. Orságová – zdôraznila, že žiadna krúžková činnosť nie je možná v materskej škole 

podľa PhDr. Hajdúkovej, PhD. z ministerstva školstva (sekcia regionálneho školstva 

predprimárne vzdelávanie), hoci sa to u nás doteraz realizovalo. Ani naše CVČ, ani ZUŠ 

nebudú mať v našich materských školách krúžkovú činnosť. 

RNDr. Rácová – podotkla, že to doteraz bolo zaužívané, ale bolo to porušenie legislatívy 

a bez platenia nájmu. 

 

 

K bodu 7/ 

Záver 

Ing. Hatala - poďakoval prítomným za účasť. 

 

   ..............................................             ............................................. 

 PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                      Ing. Miloslav Hatala, v. r. 

           sekretár komisie                                            predseda komisie 



Uznesenie 

 

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo                  

a vzdelávanie zo dňa 26.augusta 2020 

 

 

Uznesenie č.20/2020 – KMŠaV 
  

K bodu:3/ 

 

Komisia  Mestského  zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo  a   vzdelávanie                       

p r e r o k o v a l a   

Informáciu o pripravenosti školského roka 2020/2021  

a   b e r i e   j u  n a   v e d o m i e.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       ..............................................             ............................................. 

   PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                    Ing. Miloslav Hatala, v. r. 

            sekretár komisie                                             predseda komisie  



Uznesenie 

 

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo                  

a vzdelávanie zo dňa 26.augusta 2020 

 

 

Uznesenie č.21/2020 – KMŠaV 
  

K bodu:4/ 

 

Komisia  Mestského  zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo  a   vzdelávanie                       

p r e r o k o v a l a   

Informáciu o pripravenosti Materskej školy Dobšinského na otvorenie v novom 

školskom roku, materiálne vybavenie, dopravná situácia, bezpečný priechod pre 

chodcov, personálne  obsadenie,   počty žiakov  

a  b e r i e    j u   n a   v e d o m i e.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       ..............................................             ............................................. 

        PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                               Ing. Miloslav Hatala, v. r. 

            sekretár komisie                                             predseda komisie  



Uznesenie 

 

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo                  

a vzdelávanie zo dňa 26.augusta 2020 

 

 

Uznesenie č.22/2020 – KMŠaV 
  

K bodu:5/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   

Informatívnu správu o počte prijatých a neprijatých detí  na predprimárne vzdelávanie do 

materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry pre školský rok 2020/2021 

o d p o r ú č a    

Mestskému zastupiteľstvu  v Nitre   

s c h v á l i ť  

Informatívnu správu o počte prijatých a neprijatých detí  na predprimárne vzdelávanie do 

materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry pre školský rok 2020/2021. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       ..............................................             ............................................. 

        PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                 Ing. Miloslav Hatala, v. r. 

            sekretár komisie                                             predseda komisie  



Uznesenie 

 

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo                  

a vzdelávanie zo dňa 26.augusta 2020 

 

 

Uznesenie č.23/2020 – KMŠaV 
  

K bodu:6/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   

navrhnuté opatrenia  na riešenie Centra zdravia Párovské Háje v zmysle výsledku 

kontroly ÚHK   

o d p o r ú č a    

Mestskému zastupiteľstvu  v Nitre    

z  r i a d i ť   

Centrum zdravia Párovské Háje ako elokované pracovisko Centra voľného času, 

Štefánikova trieda 63, Nitra.    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       ..............................................             ............................................. 

        PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                Ing. Miloslav Hatala, v. r. 

            sekretár komisie                                             predseda komisie  

 



Uznesenie 

 

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo                  

a vzdelávanie zo dňa 26.augusta 2020 

 

 

Uznesenie č.24/2020 – KMŠaV 
  

K bodu:6/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  

problematiku vzdelávania detí s diabetes mellitus v Základnej škole, Škultétyho 1, 

Nitra a v Základnej škole, Fatranská 14, Nitra  

o d p o r ú č a    

Mestskému zastupiteľstvu  v Nitre   

vyčleniť finančné prostriedky na asistentov učiteľa na integráciu žiakov s touto 

diagnózou. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       ..............................................             ............................................. 

        PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                              Ing. Miloslav Hatala, v. r. 

            sekretár komisie                                             predseda komisie  


